
Van: Voorzitter ELZ Pallieterland voorzitter@elzpallieterland.be
Onderwerp: Extra pleidooi om Ranst in eerstelijnszone Pallieterland te laten blijven

Datum: 9 november 2021 om 21:19
Aan: Johan De Ryck johan.deryck@ranst.be, john.oliviers@n-va.be, luc.redig@ranst.be, Leen Baeten Leen.Baeten@ranst.be,

jan.dillen@ranst.be, annelies.creten@ranst.be, fernand.bossaerts@telenet.Be, kurt.debelder@groen.be,
sonja.de.pooter@telenet.be, claes.engelen@skynet.be, erik.fossez@n-va.be, gorishilde@hotmail.com,
l.hofmans@portima.be, fransmarivoet@hotmail.com, christel.meeus1@telenet.be, Tine Muyshondt
tine.muyshondt@gmail.com, Patrick Vandervaeren patrick.vandervaeren@skynet.be, an.willems@n-va.be,
roel@kap32.be, guido.wittocx@n-va.be, erika.eeckhout@uza.be

Kopie: Jo Sels jo.sels@zusters-berlaar.be, marie.coenen marie.coenen@hotmail.com, ingeborg.vanhoof
ingeborg.vanhoof@wgkantwerpen.be, Carmen Schaalje carmen@elzpallieterland.be, Véronique Ceulemans
veronique@elzpallieterland.be, Joris Poels - Populatiemanager populatiemanager@elzpallieterland.be,
voorzitter@hpovzw.be, ann.vandewouwer@hpovzw.be, Carine Cloodts carinecloodts@skynet.be

Geachte burgemeester, schepenen en gemeenteraadsleden van gemeente Ranst,
 
De gemeente Ranst mag trots zijn op de hoge vaccinatiegraad van haar bevolking. Chapeau voor iedereen die zich heeft
laten vaccineren !
Ook chapeau voor alle Ranstenaars die hebben meegewerkt aan de vaccinatiecampagne.
 
Er waren procentueel gezien meer Ranstenaars onder de vrijwilligers van het vaccinatiecentrum dan op basis van
inwonerstal kon verwacht worden.
Dit komt natuurlijk door het enthousiasme dat de Ranstenaars hebben voor eerstelijnszone Pallieterland.
Als de gemeenteraad deze positieve dynamiek wil behouden, dan is het belangrijk om politieke stappen te ondernemen.
Hieronder leest u meer.
 
Wij lezen in het verslag van de gemeenteraad van 18 oktober, en ook in de laatste ‘Ranstinfo’ dat Ranst i.k.v. de vorming van de
referentieregio’s een afwijking vraagt voor de woonmaatschappij die behalve Ranst ook Bonheiden, Duffel, Lier en Sint-Katelijne-
Waver omvat.
 
Vanuit eerstelijnszone Pallieterland treden wij graag deze vraag van uw gemeenteraad bij. Wij zien immers een grote samenhang
van de bevolking van de gemeente Ranst met de rest van de eerstelijnszone Pallieterland (Berlaar, Duffel, Lier en Nijlen), in het
bijzonder met Stad Lier. Dit werd aangehaald in ons eigen dossier ter voorbereiding van de online vergadering met de kabinetten
Beke en Somers waarop de burgemeester ook aanwezig was. Toen was de burgemeester niet overtuigd van de wenselijkheid
om een afwijking voor de gemeente Ranst te vragen voor wat betreft de afbakening van de eerstelijnszone, en dat heeft hij
duidelijk laten verstaan op die online vergadering.
 
Graag herhalen wij nogmaals de vraag of Ranst bij eerstelijnszone Pallieterland mag
blijven behoren. Zoals u weet zou Ranst bij referentieregio Antwerpen gaan horen. De
andere vier gemeenten van eerstelijnszone Pallieterland zijn bij referentieregio
Rivierenland ingedeeld.
Wij zijn zeer geïnteresseerd in de argumenten die de geciteerde korte studie
bovenhaalde om te besluiten tot de aanvraag tot afwijking voor de woonmaatschappij.
We gaan er immers van uit dat deze argumenten redelijk gelijklopend zijn voor een
woonmaatschappij als voor een eerstelijnszone. Het gaat immers tweemaal om
instanties die het maatschappelijk belang vooropstellen en waarvoor samenwerking
nodig is tussen verschillende lokale besturen en lokale veldwerkers in de
(gezondheids- en) welzijnszorg.
 
Zowel in het dossier van de woonmaatschappij als in het dossier van de eerstelijnszone is Ranst de enige gemeente die in
referentieregio Antwerpen ligt, en liggen de vier andere gemeenten in referentieregio Rivierenland. Bovendien zijn er in de twee
samenwerkingsverbanden banden met Duffel en Lier, en zijn Bonheiden en Sint-Katelijne-Waver (de andere gemeenten
waarmee Ranst samenwerkt voor de woonmaatschappij) beduidend verder weg gelegen van Ranst dan Berlaar en Nijlen (de
andere gemeenten waarmee Ranst samenwerkt voor de eerstelijnszone).
 
Wat is er dan zo’n groot verschil tussen een woonmaatschappij en een eerstelijnszone waardoor een woonmaatschappij kan
afwijken van de referentieregio en een eerstelijnszone niet?
 
Gaat het over de hoogte van de financiële impact? Het probleem van een eerstelijnszone is dat de financiële impact van een
goede draaiende eerstelijnszone zich vertaalt in kosten die NIET gemaakt worden in de toekomst.
 
Zoals u allen zeer goed weet, houdt een eerstelijnszone zich bezig met het ‘ondergrondse weefsel’ tussen de verschillende
beroepsgroepen en (patiënten-)verenigingen die elkaar willen vinden om lokaal gezondheid en welzijn te versterken. Bovendien
worden de gesubsidieerde psychosociale hulpdiensten hierop ingekanteld. Zo zal het CAW en het CGG moeilijker toegankelijk
zijn voor de meest kwetsbare burgers van Ranst als Ranst plots tot een andere eerstelijnszone zal behoren.
 
Is het omdat er verhoudingsgewijs minder burgers wonen met een leefloon in Ranst (2,26/1000 inw.) dan in de rest van de
provincie Antwerpen (6,68/1000 inw.)? (https://provincies.incijfers.be/dashboard/dashboard/armoede)
 
Dat zou geen reden mogen zijn. Immers, als psychosociale hulp slechter bereikbaar is, dan kan alleen verwacht worden dat
mensen in een psychosociaal sukkelstraatje nog moeilijker daaruit geraken.

mailto:Pallieterlandvoorzitter@elzpallieterland.be
mailto:Pallieterlandvoorzitter@elzpallieterland.be
mailto:Ryckjohan.deryck@ranst.be
mailto:Ryckjohan.deryck@ranst.be
mailto:john.oliviers@n-va.be
mailto:luc.redig@ranst.be
mailto:BaetenLeen.Baeten@ranst.be
mailto:BaetenLeen.Baeten@ranst.be
mailto:jan.dillen@ranst.be
mailto:annelies.creten@ranst.be
mailto:fernand.bossaerts@telenet.Be
mailto:kurt.debelder@groen.be
mailto:sonja.de.pooter@telenet.be
mailto:claes.engelen@skynet.be
mailto:erik.fossez@n-va.be
mailto:gorishilde@hotmail.com
mailto:l.hofmans@portima.be
mailto:fransmarivoet@hotmail.com
mailto:christel.meeus1@telenet.be
mailto:Muyshondttine.muyshondt@gmail.com
mailto:Muyshondttine.muyshondt@gmail.com
mailto:Vandervaerenpatrick.vandervaeren@skynet.be
mailto:Vandervaerenpatrick.vandervaeren@skynet.be
mailto:an.willems@n-va.be
mailto:roel@kap32.be
mailto:guido.wittocx@n-va.be
mailto:erika.eeckhout@uza.be
mailto:Selsjo.sels@zusters-berlaar.be
mailto:Selsjo.sels@zusters-berlaar.be
mailto:marie.coenenmarie.coenen@hotmail.com
mailto:marie.coenenmarie.coenen@hotmail.com
mailto:ingeborg.vanhoofingeborg.vanhoof@wgkantwerpen.be
mailto:ingeborg.vanhoofingeborg.vanhoof@wgkantwerpen.be
mailto:Schaaljecarmen@elzpallieterland.be
mailto:Schaaljecarmen@elzpallieterland.be
mailto:Ceulemansveronique@elzpallieterland.be
mailto:Ceulemansveronique@elzpallieterland.be
mailto:Populatiemanagerpopulatiemanager@elzpallieterland.be
mailto:Populatiemanagerpopulatiemanager@elzpallieterland.be
mailto:voorzitter@hpovzw.be
mailto:ann.vandewouwer@hpovzw.be
mailto:Cloodtscarinecloodts@skynet.be
mailto:Cloodtscarinecloodts@skynet.be
https://provincies.incijfers.be/dashboard/dashboard/armoede


mensen in een psychosociaal sukkelstraatje nog moeilijker daaruit geraken.
 
Is het omdat u het belangrijk vindt dat jongeren, van welke achtergrond dan ook, vlot de weg vinden naar psychosociale
ondersteuning? Dan zou u net interesse moeten tonen in een samenwerking met Lier, want meer dan 60 % van de scholieren
gaat naar een middelbare school. Ideaal om tussendoor of vlak na school naar het CGG of naar het JAC te gaan (een deel van
het CAW in Lier).
 
Ook onze ouderen verdienen een geïntegreerde zorg. Het is waar dat er in de gemeente Ranst een grote versnippering is van de
ziekenhuizen die bezocht worden: de meest bezochte kliniek (Lier) haalt “slechts” een percentage van 45% in
ziekenhuisopnames bij 65-plussers. Dit ziekenhuis blijft wel de koploper, en heeft een samenwerking die organisch gegroeid is
met het Lierse CAW, CGG en alle andere relevante diensten die op dit moment ook de Ranstenaar ten goede komen. Het
ziekenhuis van Lier speelt bovendien een zeer positieve rol in eerstelijnszone Pallieterland. Als Ranst van eerstelijnszone
verandert dan komt de gemeente terecht in een eerstelijnszone waar het belangrijkste ziekenhuis (AZ Voorkempen, het vroeger
AZ Sint-Jozef Malle) maar 12,5% van de Ranstenaars opvangt. Dus: “Why change a winning team?”
 
Tot slot willen we benadrukken dat wij vanuit de eerstelijnszone de beslissing van de gemeente Ranst steunen om een afwijking
te vragen voor de woonmaatschappij om toch één geheel te mogen blijven vormen met Duffel, Lier, Bonheiden en Sint-Katelijne-
Waver.
 
Uw vraag voor de woonmaatschappij kan alleen maar kracht winnen in de ogen van de hogere overheid als het gemeentebestuur
van Ranst ook een afwijking vraagt voor de eerstelijnszone, om toch te mogen blijven bij Berlaar, Duffel, Lier en Nijlen.
 
Hoogachtend,
 
Dr Bert Leysen, huisarts in Broechem en voorzitter eerstelijnszone Pallieterland
 
 
Verzonden vanuit Mail voor Windows
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